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Handikapprådets möte 

Tid Tisdag 6.5.2025 kl. 18:00–19:31 

Plats  Lunchrestaurangen Werneris mötesrum, Industrivägen 4, Borgå 

Närvarande 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Borta 

Johanna Aaltonen, ordförande  
Jorma Kiljunen 
Kirsti Nuotio 
Maija Aatelo 
Matti Lehesniemi  
Mari Tammisaari 
Leena Ongley 
Antti Sinisaari 
Seija Koponen 
Mikko Nieminen, anlände18:14 
Hilkka Reinivuo,  
Maija Eklöf, sekreterare 
 
 
Håkan Westerholm 
Vesa Kettunen, suppleant 

  

  

40. Öppnande av mötet 
Ordförande öppnade mötet kl.18:00. 
 

41. Mötets laglighet och beslutförhet 
Mötet konstaterades vara lagenligt sammankallat och beslutfört. 

 
42. Val av protokolljusterare 

Till protokolljusterare valdes Kirsti Nuotio och Matti Lehesniemi. 
 

43. Godkännande av föredragningslistan 
 Föredragningslistan godkändes. 

  
44. KoMbi´s rektor Annelie Åkerman-Anttila  

KoMbi-centret föddes ur det faktum att medborgarinstitutet tidigare 
inte hade några egna utrymmen för gymnastik och idrott och det 
fanns mer än 500 personer i Borgå i kö för olika grupper. Nu möter 
den 704 kvadratmeter stora lokalen efterfrågan. År 2024 fanns det 
14000 studerande och cirka 700 kurser. Förutom de nya lokalerna 
är skolornas gymnastiksalar fortfarande i bruk, men nu har man 
kunnat avstå från de dyra privata gymnastiksalarna och 
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keramikverkstäderna eftersom man har en egen målnings- och 
keramikklass.  Verksamheten startade mitt i terminen den 
1.2.2025. Kurser kan nu även hållas senare under våren. 
 
Åkerman-Anttila har tidigare i Sibbo varit med om att utveckla en 
fabriksbyggnad till ett konstinriktat utrymme, vilket var ett lyckat 
projekt. 
KoMbi-centret är en underhyresgäst till KOI Oy. I samma byggnad 
finns även andra välmåenderelaterade företag, som padel och 
cheerleading. 
Centret har en egen parkeringsplats som ännu skall asfalteras. 
KoMbi-centret kan också nås med buss nr 2 från stadens centrum 
två gånger i timmen och en gång i timmen under veckosluten. För 
närvarande ser det ut som att KoMbi delvis flyttar in i POMO-huset 
sommaren 2025. Det kommer att finnas 11 egna klasser där. I 
början av 2026 kommer KoMbi att få mera utrymme i POMO-huset, 
och då är målet att avstå från det nuvarande KoMbi-huset och 
Lypas två klassrum. POMO-huset är tillgängligt, med undantag för 
vindsrummet på fjärde våningen. Till byggnaden kommer man från 
gårdssidan på Alexandersgatan, varifrån det finns hiss till de olika 
våningarna. Parkering finns vid sidan av gatan och det kan vara en 
utmaning. För närvarande är en av KoMbi:s uppgifter också 
lagstadgad integrering av invandrare. Målet är ett gott samarbete 
mellan integrationscentret och sysselsättningsområdet, och i slutet 
av 2024 har man utarbetat en samarbetsmodell för verksamheten 
som utvecklas tillsammans. 
 
Åkerman-Anttila visade byggnaden för rådets medlemmar. 
Kommentarer från medlemmar: 
 

- Toalett- och duschutrymmena är ännu inte tillgängliga, 
Åkerman-Anttila kan få mer information av Antti Sinisaari. 

- Antti Sinisaari besöker i POMO-huset om byggnadens 
tillgänglighet för rullstolsanvändare.  

- Personer med funktionsnedsättning skall kunna delta i 
samma undervisning som alla andra genom anpassning av 
undervisningsmetoden.  

- Handikapprådetådet för har erfarenhetsexperter och man 
kan ordna en dialog mellan dem och KoMbis lärare om att 
ta hänsyn till olika sinnen i undervisningen. 

- Installationsplan för induktionsslingan i minst ett klassrum 
och i samlingssalen i både KoMbi-centret och POMO-huset.  

- Keramiksalen i KoMbi-centret är trång för rullstolsburna. 
- Gymnastiksalens matta är utmanande för 

rullstolsanvändare. 

- Gymmet är mycket användbart men t.ex. kabelrodd-apparat 
saknas, Åkerman-Anttila får förtydliganden av Sinisaari.  
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- Asfalteringen av gården och byggandet av ordentliga 
ramper skall ännu utföras.  

- På det hela taget var rådets medlemmar mycket nöjda med 
besöket och vad de fick se. 

 
45. Arrangering av val av nästa handikappråd 

Det gemensamma mötet hålls den 21 maj kl. 18–19.30 i 
stadshuset, i fullmäktigesalen. Totalt är 20 kandidater anmälda.  

  
46. Beslut från föregående möte 

Det konstaterades att besluten har genomförts. 
 

47. Nylands handikappråd 
Det noterades att det inte fanns något nytt att berätta. 
 

48. Hälsningar från välfärdsområdets handikappråd 
Det har varit svårt att utarbeta anpassningsanvisningarna. 
Styrelsen har godkänt en felaktig version som har innehållit 
felaktigheter och lagstridigheter. Övergångsperioden till den nya 
lagen är tre år. 
 
Det finns en oro över regeringens nedskärningar i bidrag till 
organisationer och de samtidiga nedskärningarna inom social- och 
hälsovård. (Bilaga) Detta är ett nationellt problem, och i framtiden 
kommer pengarna att fördelas fenomenbaserat. Organisationerna 
måste kunna avgöra vilken typ av verksamhet de behöver mest. 
Detta meddelande skickas till HVA genom vice ordförande i rådet 
Aatelo. Ledamoten Lehesniemi och suppleanten Nieminen 
påminner också om att staden har en skyldighet att främja 
föreningarnas och föreningarnas verksamhet, vilket är en 
skyldighet i den nya välfärdsuppgift som kommunen fått. Det kan till 
exempel vara att tilldela föreningar tillgängliga och tillräckliga 
lokaler. Ordförande Aaltonen föreslog att rådet skulle bjuda in 
välfärdskoordinator Petra Bärlund-Hämäläinen på besök på hösten 
och diskutera saken med henne. 
 

49. Övriga ärenden 
 

                                   Kommande evenemang 
 

• 19.5 kl. 15–17 beredskapsutbildning på huvudbiblioteket, ur 
ett handikapperspektiv, men lämplig för alla. Det tyska 
rundradiobolaget kommer att filma utbildningen. 

• Hjärnhälsoevenemang, hösten 2025? 
• Öppet evenemang med anknytning till välbefinnande, 

hösten 2025.  
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                                  Potentiella gäster 

• Välfärdskoordinator Petra Bärlund-Hämäläinen hösten 2025 

• Beredskaps- och riskhanteringschef Minna Ruolanto hösten 
2025 
 

50. Nästa möte  
Om det inte uppstår behov av ett möte innan den 20 maj, kommer 
mötet den 2 juni 2025 att ställas in. Sekreteraren informerar om 
ärendet 21.5.  

 
     51. Avslutande av mötet   

 
Ordförande avslutade mötet kl. 19:31 
 

 
Johanna Aaltonen  Maija Eklöf 
ordförande   sekreterare 

 

Protokolljusterare 

 

Kirsti Nuotio   Matti Lehesniemi 

                                                                

 

Bilagor  
 
1 Bekymmer – på originalspråket 
 
2 Plattform för fågelskådning – handikapprådets ledamöters epostdiskussion – på   
originalspråket 
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Bilaga 1  Bekymmer – på originalspråket 
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Bilaga 2  Plattform för fågelskådning – handikapprådets ledamöters epostdiskussion – på   
originalspråket 
 
Hei, 
    
Pari huomiota mitkä mielestäni tulisi ehdottaa korjattaviksi. Katselulava on oikein toimiva ja 
tilava mutta sen saavutettavuus on hieman rajoitettu. Tällä hetkellä, jos paikalle haluaa 
saapua turvallisesti, täytyy se tehdä autolla. Jos autoa ei ole käytössä joutuu paikalle 
kulkemaan vilkkaasti liikennöityä ja suhteellisen kapeaa Tarkkistentien reunaa. Tien toisella 
puolelta kulkevalta kevyenliikenteenväylältä on korkeuseron vuoksi hankala toteuttaa järkevää 
suojatietä katselulavan kohdalta. Mielestäni paras ratkaisu olisi parantaa pitkospuut, mitkä 
alkavat kevyenliikenteenväylältä Rantakadun ja Pellingintien risteyksen jälkeen, siten että niitä 
pitkin voisi kulkea myös apuvälineellä. Tämä lisäisi turvallisuuden lisäksi myös reitin 
viehätystä, kun osan matkaa pääsisi kulkemaan puiden ja kasvustojen seassa. Tällä 
muutoksella katselulava olisi saavutettavissa ilman että tarvitsisi kulkea maantien vartta eikä 
tienylityksiä tarvitse lisätä. Itse lavaan toivoisin rampin alkupäähän metrin mittaista 
turkkilevyluiskaa, silloin ei maan painuminen/liikkuminen aiheuta kynnystä rampin päähän.  Ja 
vielä se, että ainakin viimeksi ohi ajaessa, pysäköintialueelta puuttui LE-paikat.  
 
**    
 
Hei, 
 
Hienoa, että pyydettiin asianomaisilta toimintarajoitteisilta palautetta! Toivottavasti sama 
käytäntö otetaan käytäntöön vammakohtaisesti esteettömyys- ja saavutettavuusratkaisuja 
rakennettaessa ja suunniteltaessa kaikissa kaupungin kehittämissä rakennuskohteissa. 
 
** 
 
Hei, 
Kaupungin tiedotuskirjeessä aikanaan oli, että pitkospuut korjataan vasta syksyllä, koska on 
lintujen rauhoitusaika. Minunkin piti laittaa palautetta, että kävin pääsiäisenä lavalla huomasin, 
ettei ole näkövammaisia varten. Näkövammaiset tarkkailevat lintuja kuuntelemalla niiden 
ääniä. Lava on niin lähellä vilkkaasti liikennöityä tietä, että kuulin vain liikenteen ääntä! 
Samana päivänä hiljaisella kotikadullani Kevarissa kuulin, kun kurjet lensivät yli.   
                                                                                                                                                       
  


